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Wat een mooie traditie in ons prachti-

ge wijkpark! Zomer in de Zaanen is het 

leukste festival voor alle leeftijden, voor 

en door de buurt. Dit jaar op zaterdag 

24 juni de 14e editie alweer. Vanaf 14.00 

uur is het feest met activiteiten voor de 

kleinsten en verder veel muziek, lekkers 

en plof vooral op je eigen kleedje neer. 

Voor een zonnetje wordt gezorgd. Dit 

jaar is er uiteraard ook aandacht voor de 

herbouw van het afgebrande Posthuis. 

Zomer in de Zaanen wordt georgani-

seerd door een actieve groep vrijwil-

ligers uit de buurt. Omdat enkelen van 

hen na velen jaren het stokje willen 

overdragen, is de organisatie nu, en ze-

ker ook voor komende edities, hard op 

zoek naar enthousiaste buurtbewoners 

die het team willen komen versterken. 

Je hulp is nodig en heel welkom! Meer 

weten? Mail naar buurtevenementen.

zaanenpark@gmail.com. 
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Om maar direct met de deur in huis te 

vallen; Alle bouwplannen liggen min of 

meer stil vanaf december 2022.

De Orionzone visie is ruim 5 jaar gele-

den geschreven en vastgesteld door de 

gemeente. Daarna is er nog wel veel 

vergaderd en zijn er enige rapporten 

geschreven, het heeft echter nog niet 

geleid tot concrete plannen en of zijn er 

bakstenen gelegd. 

De gemeente heeft bijna twee jaar gele-

den prioriteit gegeven aan andere ont-

wikkelzones zoals de plannen in Haar-

lem Zuid West, Schalkwijk en bij Ikea/ 

station Spaarnwoude.

Voor deze grootschalige woningbouw-

plannen krijgt de gemeente wel subsidie 

van het Rijk. Bovendien zijn er te weinig 

mensen voor de gemeente beschikbaar 

om alle plannen, ook binnen de Orion-

zone, in goede banen te leiden.

Bison Bowling

Tussen juni 2022 en februari dit jaar zijn 

er maar liefst 9 bijeenkomsten geweest, 

georganiseerd door Hoorne vastgoed, 

de ‘nieuwe’ eigenaar van de Bison Bow-

ling. Dit waren vergaderingen met de 3 

wijkraden maar ook presentaties voor 

de bewoners van de omliggende stra-

ten. Het plan is nu om geen 150 maar 

139 woningen te bouwen, waarvan 

nog steeds 50% sociale woningen voor 

de woningcorporatie Elan. Het aantal 

woonlagen is teruggebracht van 11 naar 

9. In de visie Orionzone wordt overigens 

op deze plek over maximaal 7 bouwla-

gen gesproken. Verder worden er 100 

parkeerplaatsen gerealiseerd. 

Omwonenden maken zich zorgen over 

de hoogte van het gebouw, ook de (eni-

ge) auto-toegang van het gebouw naar 

de Orionweg levert mogelijk problemen 

op vanwege het groot aantal Mendel-

college-scholieren die in de ochtend 

langs het gebouw fietst. Hoorne vast-

goed heeft een inmiddels een partici-

patieverslag laten maken. De gemeente 

Haarlem heeft echter aangegeven ook 

in 2023 geen menselijke capaciteit te 

hebben om het plan in ontvangst te ne-

men en te behandelen.

Meer info is te vinden op www.sinnevelt.

nl en www.orion400.nl 

Ymere  
huurwoningen  
Helene Swarthstraat

Een actieve bewonerscommissie maakt 

zich al jaren sterk voor de isolatie en 

brandveiligheid van deze sterk verou-

derde woningen. Ook zijn er zorgen 

over de sociale veiligheid. Ymere heeft 

nog geen besluit genomen voor sloop 

en nieuwbouw.

Oude Nova college 
Planetenlaan

De plannen voor renovatie en verbou-

wing van het oude schoolgebouw lig-

gen stil. Ook hier speelt het gebrek aan 

capaciteit tot 2024 bij de gemeente een 

belangrijke rol.

Ontwikkeling  
Stadionplein/  
Sportweg

Na het vaststellen van de startnotitie en 

het opleveren van het gebiedsconcept 

in 2022 is het stil gebleven in 2023. De 

plannen voor het bouwen van 260 wo-

ningen, en een nieuw Sint Jacob Nieuw 

Delftweide worden nu verder uitgewerkt 

in een nieuw rapport, het Programma 

van Eisen voor de fysieke Leefomgeving 

(PvEL). In de plannen wordt ook geke-

ken naar het afbreken en het opnieuw 

ontwikkelen van de locaties van de Bi-

bliotheek en de huidige DekaMarkt. Er 

is en klankbordgroep die in 2022 re-

gelmatig bij elkaar is gekomen. In 2023 

zijn er geen vergaderingen geweest. De 

gemeente organiseert na de zomer een 

voorlichtingsbijeenkomst voor omwo-

nenden en andere geïnteresseerden. Zie 

ook www.haarlem.nl/sportweg 

Zwembad  
de Planeet

Het zwembad valt niet onder de ont-

wikkeling aan de Sportweg. Echter zijn 

er gevorderde plannen om het zwem-

bad te gaan verplaatsen naar een ge-

deelte van de EDO voetbalvelden. De 

eerste plannen zouden in juni of juli in 

de Commissie Ontwikkeling van de ge-

meenteraad worden besproken. Verder 

is hier nog geen informatie over be-

schikbaar

Update Orionzone

Voor meer informatie over de  

Orionzone www.facebook.com/

groups/orionbouwen
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Het is deze maand drie jaar geleden dat 

het Posthuis door brandstichting werd 

verwoest. Niemand had natuurlijk ver-

wacht dat het zó lang zou duren, maar… 

begin juni komt hopelijk de bouwver-

gunning rond. Dan kunnen we deze 

zomer met elkaar het pand weer gaan 

opbouwen en een nieuwe toekomst 

geven. Het Posthuis wordt namelijk niet 

wat het was, het wordt veel leuker! 

Voor van alles en 
iedereen

Het doel van dit buurtinitiatief is een 

gezellige centrale ontmoetingsplek 

te creëren in het Zaanenpark. Voor en 

door alle wijkbewoners, van jong tot 

oud. En nu zelfs ván ons allemaal, want 

het Posthuis wordt na oplevering ei-

gendom van de buurt. Dat is vrij uniek 

in Nederland!

Liefst gaat het Posthuis straks elke 

dag open. Overdag kun je er dan iets 

komen drinken met wat lekkers erbij, 

binnenlopen voor een praatje, even 

flexwerken of naar het toilet als je in 

het park bent. Of je komt er om wat te 

doen, want de ruimte wordt zo inge-

richt dat er allerlei activiteiten mogelijk 

zijn. Bedenk en organiseer het maar 

voor elkaar! Afijn, dat is voor straks: 

eerst moet er gebouwd worden.

Klaar voor de start

Hoewel we met zoveel enthousiaste 

klussers op de vrijwilligerslijst best veel 

zelf kunnen, is het belangrijk dat de ba-

sisconstructie veilig en professioneel 

wordt neergezet. Dat doen twee gewel-

dige aannemers, Oshri en Vincent van 

Haarlemse Timmerwerken. Zij houden 

wel van bijzondere projecten, groot of 

klein. Onlangs renoveerden ze het vrij-

willigershuisje op het schooltuincom-

plex in het Schoterbos, maar ook voor 

een prijswinnend designappartement 

in Amsterdam draaiden ze hun hand 

niet om. Check zeker hun Instagram of 

website www.htw023.nl als je zelf nog 

verbouwen moet.

De heren zijn momenteel druk aan het 

uitrekenen wat er allemaal nodig is, wat 

er gedaan moet worden en wat dat kost. 

Ook bekijken ze op welke zaken we 

kunnen besparen door tweedehands of 

gesponsord bouwmateriaal te gebrui-

ken, korting te regelen en als buurt zelf 

de handen uit de mouwen te steken. 

Dat is hard nodig, want het potje verze-

keringsgeld is echt niet genoeg om het 

Posthuis weer op te kunnen bouwen.

Update Posthuis

Lawaaialarm!

Getimmerd wordt er voorlopig nog 

niet, want eerst moet de vloer er nog 

uit. Tijdens onze sloopdagen bleek de 

betonvloer dikker en gewapender dan 

verwacht. Daar gaan hun mannen in 

juni speciale machines op loslaten. 

Ook graven ze dan de grond uit in en 

naast het Posthuis, waar de uitbouw 

komt. Dit is voor de fundering, een 

geïsoleerde vloer en vloerverwarming. 

Dat gaat wel even herrie geven, sorry 

overburen!

Maak het mee!
We hebben al een mooie lijst met vrij-

willigers voor allerlei klussen straks. 

Veel van hen waren naar de kick-off 

bijeenkomst in de Bison Bowling ge-

komen. Buurtbewoner Geja Sikkema 

van NH Nieuws was erbij en schreef 

een leuke reportage: www.nhnieuws.

nl/nieuws/316785

Iedereen kan een steentje bijdragen 

aan de herbouw. Groot of klein. Er is 

nog een berg werk te verzetten en ook 

is flink meer budget en (bouw)materi-

aal nodig om het voor elkaar te krijgen. 

Heb je een tip, een handig contact, tijd 

om een taak op te pakken? Laat het 

weten via info@posthuiszaanenpark.

nl. Dan nemen we contact met je op.

Of loop 24 juni even langs bij het 

Posthuis-kraampje tijdens buurtfes-

tival Zomer in de Zaanen! 

Digi-doener

Documenten staan nu nog bij allerlei 

mensen privé opgeslagen. Is er 

iemand handig in het opzetten van 

een centrale digitale organisatie, in 

Sharepoint of Google Drive bijvoor-

beeld? Heel welkom! 

Buurt 
communicator

Wie wil de communicatie met de 

buurt op zich nemen? Een actue-

le website en social media, frisse 

huisstijl, nieuwsbrief via Mailchimp 

en veilige WhatsApp community: 

het moet allemaal nog goed van de 

grond komen. Wie wil dat voor de 

zomer met andere vrijwilligers gaan 

regelen? Met een goede basis is het 

update houden straks appeltje-eitje. 

Fondsenwerver
Heb jij ervaring met het aanvragen 

van subsidies bij maatschappelijke 

fondsen? Haak dan ook een paar 

avonden aan bij de werkgroep om 

hier je schouders onder te zetten.

Op de hoogte  
blijven?

Laat je ook op de mailinglijst voor de 

nieuwsbrief plaatsen door je naam 

en mailadres door te geven via 

info@posthuiszaanenpark.nl. Of volg 

dit leuke buurtinitiatief via social 

media als Facebook, Instagram en 

buurtapp Nextdoor.
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Een lagere energierekening nu, en voor 

2040 als wijk van het aardgas af. Het is 

mogelijk! 

Dat is de mening van ons, Maarten, Niek 

en Alex. Wij zijn drie wijkbewoners en 

sinds dit voorjaar bezig met het opzet-

ten van een buurtinitatief: De Groene 

Planeet.

Samen met de wijkraad is dit initiatief ge-

start voor duurzamer wonen. De groep 

heeft volop contacten met andere ini-

tiatieven in Haarlem (Houtvaartkwartier, 

Ramplaan, Koninginnebuurt & Haarlem-

merhout) en de gemeente Haarlem

Onze wijk bestaat uit voornamelijk koop-

woningen die gebouwd zijn rond 1930-

1940 en daar richten wij ons dus als eerst 

op. In 2040 wordt de gasaansluiting van 

onze woningen afgesloten, zo heeft de 

gemeente al besloten. Om onze huizen 

hier op voor te bereiden moeten we on-

der andere isoleren. Daarna moet er dan 

een alternatieve warmtebron worden 

gekozen. Dit alles is een enorme klus en 

ook een ingewikkeld proces. Er zijn veel 

Zoals iedereen gezien heeft is het 

Zaanenpark weer in volle bloei dit 

voorjaar, met de prachtige roze Pru-

nussen, rododendrons voor het Huis 

ter Zaanen en de verschillende witte 

en blauwe bolletjes. De wijkraad heeft 

met de Stadsecoloog een schouw 

gedaan in het park en worden nu de 

randen van de grasvelden breder ge-

maaid zodat mensen daar toch ge-

makkelijker kunnen picknicken. Aan 

de brandnetels gaat ook nog wat ge-

daan worden. 

verschillende adviezen wat veel uitzoek-

werk en kennis vraagt van iedere eige-

naar. Dat kan makkelijker vinden wij!

Samen weten we meer dan individueel, 

de kracht van het collectief. Daarom is 

De Groene Planeet gestart met twee 

doelen. Op de korte termijn, tot onge-

veer 2030, onze woningen collectief 

isoleren zodat het energieverbruik om-

laag gaat. Hierbij krijgt u dus een lagere 

energierekening én een verhoging van 

het comfort in de woning. Een win-win 

situatie!

Doordat onze woningen na het isole-

ren een veel lager energieverbruik heb-

ben wordt het goed mogelijk om deze 

te verwarmen op een andere bron dan 

aardgas. Dat is het tweede doel, deze is 

voor de lange termijn. Dat wij als bewo-

ners collectief een keuze maken welke 

warmtebron onze woningen gaat ver-

warmen. Dit is een ingrijpende keuze en 

daarom op dit moment slechts een stip 

op de horizon waar wij naar toe willen 

werken. Hiervoor is nog veel onderzoek 

nodig zodat wij als collectief van bewo-

ners een goed onderbouwde en gedra-

gen keuze kunnen maken. 

Om het met elkaar het gesprek aan kun-

nen gaan en van elkaar te kunnen le-

ren zullen wij verschillende bewoners-

Helaas zien wij regelmatig mensen 

fietsen door het park. Dat is verbo-

den want het is een wandelpark en 

kan gevaar opleveren voor kleine kin-

deren en honden die daar lopen. Aan 

hondenbezitters wordt gevraagd de 

poep op te ruimen en te voorkomen 

dat er gaten gegraven worden. Ou-

ders graag voorkomen dat de kinde-

ren dwars door de struiken rennen en 

fietsen, hierdoor worden de egeltjes 

weggejaagd en de bolletjes platge-

trapt. Als wij er met zijn allen alert op 

zijn staat het Zaanenpark volgend jaar 

weer prachtig in bloei 

avonden organiseren. Deze zullen na 

de zomer gaan plaatsvinden. Om deze 

gesprekken te ondersteunen hebben 

wij hulp van verschillende experts. Zo 

kunnen we leren van bewoners in de 

wijk die al ver zijn qua isolatie of zelfs 

van het gas af zijn. Ook zal HOOM een 

“menukaart” opstellen waarin de juiste 

keuzes qua isolatie, specifiek toegespitst 

op onze woningen helder omschreven 

staat. Want misschien bent u al ver qua 

isoleren of juist nog helemaal niet bezig 

geweest met isolatie. Tijdens een van 

deze avonden kunnen we voor onze 

woningen een eigen HOOM dossier op-

bouwen. Hierin kunt u helder zien wat 

uw huidige energieverbruik is en wat het 

isoleren u op gaat leveren. Wij zijn ook 

in gesprek met diverse partijen die col-

lectieve isolatieacties willen organiseren, 

het liefst die met regelmaat terugkeren. 

Het moet een “makkelijk” en “ontzorgd” 

proces worden. 

Wij hopen dat uw interesse is gewekt. 

Om te zorgen voor een goede start heb-

ben wij een eerste enquête gemaakt. Wij 

willen u vragen om deze in te vullen. Zo 

krijgen wij een goede indruk van wat u 

belangrijk vindt en al misschien heeft 

gedaan met isoleren.

De Groene Planeet, voor een  
duurzame Planeet & Wijk 

Al ruim 30 jaar bewoner van de Pla-

netenwijk, samen met Josefien en 

onze twee dochters. Energiebesparing 

ligt mij zeer aan het hart. Ook in mijn 

werkzame leven bezig geweest met 

energiebesparing in de (sociale) wo-

ningvoorraad. Ik wil vanuit mijn kennis 

bijdragen aan energiezuinige oplos-

singen voor onze vooral vooroorlogse 

woningvoorraad. 

Sinds 2015 woon ik in de wijk met  

Karin en mijn twee dochters. 

Het is een prachtige wijk met 

mooie authentieke huizen, maar 

een wijk maken we ook samen. 

Daarom ben ik in 2019 begon-

nen in de wijkraad Planetenwijk. 

Verduurzamen is iets wat ik en 

de wijkraad belangrijk vinden, zo 

hebben wij met de gemeente in 

2021 al eens een gezamenlijke 

isolatie actie gehouden voor de 

wijk. Met dit initiatief zou ik graag 

zien dat wij met zijn allen onze 

woningen kunnen verduurzamen 

door een collectief en ontzorgd 

proces. Hierdoor is de wijk ge-

schikt om over te stappen naar 

een gezamenlijk alternatief voor 

aardgas als verwarmingsbron. 

Dat lijkt nog toekomstmuziek, 

maar de realiteit is dat in 2040 

wij geen aardgas meer hebben in 

onze wijk. 

20 jaar bewoner van de Planetenwijk, 

samen met Loes. Onze twee dochters 

zijn daar later bij gekomen. Zeer ge-

motiveerd om energieverbruik te redu-

ceren en met elkaar te kijken naar de 

opties om aardgasvrij te wonen! Zo’n 

verandering heeft veel invloed op onze 

wijk en ik wil graag samenwerken om 

tot goede oplossingen te komen.

Niek Benschop

Alex Kalf

Maarten 
verhoeven

Even voorstellen:

Even voorstellen:

Even voorstellen:

Scan de QR code 

om naar de enquê-

te te gaan. 
Wij staan op 24 juni ook op Zomer in de Zaanen. Hopelijk tot dan

Zaanenpark
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Betaald parkeren wordt uitgebreid

De kogel lijkt door de kerk. De ge-

meenteraad van Haarlem heeft defini-

tief besloten om betaald parkeren uit 

te breiden met maar liefst 11 wijken in 

de stad. (De Planetenwijk zit daar nog 

niet bij). Met deze maatregel verwacht 

de gemeente dat met alle nieuwbouw 

in Haarlem het aantal geparkeerde au-

to’s niet zal toenemen. Zo wil men op 

termijn ruimte maken voor groen, fiet-

sen, spelen, klimaatadaptatie en elkaar 

ontmoeten. De gemeente denkt ook 

aan alternatieven voor vervoer. (Lees 

hierover in ons wijkblad van december 

2022 en de brief van de gemeente)

Dit omstreden besluit heeft voor veel 

ophef gezorgd in de gemeenteraad, bij 

de bewoners en ondernemers in deze 

wijken en bij de omliggende buurten. 

Over het democratisch gehalte van het 

proces van dit besluit zal nog lange tijd 

worden nagepraat. Burgers hebben in-

middels het initiatief genomen om een 

uitspraak te vragen van de bestuurs-

rechter. Meerdere onderdelen vinden 

ze in strijd met de Algemene Beginse-

len van Behoorlijk Bestuur (ABBB). Zo 

vinden ze dat het vertrouwensbeginsel 

en het rechtszekerheidsbeginsel zijn 

geschonden. Het plotselinge veto van 

de coalitie op het aangekondigde refe-

rendum in de raadsvergadering van 30 

maart, vinden ze onrechtmatig. Ook al 

omdat daar tot groot ongenoegen van 

velen vanuit het niets het “VN-handi-

capverdrag” als ontsnappingsroute bij 

is genoemd (en volgens sommigen 

is misbruikt). Dit verdrag speelt in de 

verdere uitvoering en maatregelen na-

melijk geen enkele rol. Ook vindt men 

het parkeerdrukonderzoek van Bureau 

Trajan (waar de maatregel mede op is 

gebaseerd) zeer ondeugdelijk, omdat 

tellingen niet kloppen en is uitgevoerd 

in Coronatijd.  Dus op het moment dat 

iedereen op last van de overheid thuis 

moest werken en de scholen gesloten 

waren.

Het ongekend grote aantal insprekers 

bij de aan het besluit voorafgaande Ex-

tra Commissievergadering van 14 maart 

j.l., en de 1208 reacties op het voorstel 

(waarvan 119 vanuit de Planetenwijk!) 

zijn op een paar aanpassingen na, bui-

ten het besluit gebleven. Het tarief van 

de eerste auto is met 10 euro verlaagd 

en het tarief van de tweede auto is juist 

verhoogd met 10 euro. En er zijn drie 

wijken van parkeerzone C naar D ge-

gaan. 

Het besluit betreft zowel het invoeren 

van betaald parkeren in 11 wijken als-

ook het afschaffen van het draagvlak-

onderzoek. Vooral dit laatste stond zo-

als veel reacties aangeven in geen enkel 

verkiezingsprogramma van de coalitie-

partijen. Er zijn nu dus wijken waar een 

jaar geleden met een draagvlakonder-

zoek duidelijk ‘tegen’ is gestemd, maar 

waar toch betaald parkeren wordt in-

gevoerd.

Het is nog geen gelopen race voor de 

coalitie. De onafhankelijke referendum- 

commissie oordeelde (ruim voordat de 

coalitie het besluit heeft genomen) posi-

tief over het houden van een referendum  

en adviseerde de raad om hiermee ak-

koord te gaan. ‘’Een burger neemt het 

initiatief tot een referendum, en daar 

moeten jullie ruimhartig naar kijken”, 

aldus de voorzitter aan de raad. Er wa-

ren ook al meer dan vier keer zoveel 

benodigde handtekeningen voor op-

gehaald (1760 stuks). De afwijzing van 

de coalitie zal volgens de voorzitter 

wellicht geen standhouden bij de rech-

ter. Uitspraak wordt mogelijk eind juni 

verwacht. Ook bij een positief oordeel 

van de rechter blijft de vraag wat de 

coalitie gaat doen met het uiteindelij-

ke resultaat. Het referendum is namelijk 

raadgevend en niet bindend. 

Voor- en tegenstanders van het besluit 

zijn het erover eens: de manier waar-

op dit besluit is genomen verdient geen 

schoonheidsprijs. Terwijl de bijna vol-

tallige oppositie zich zoals werd ver-

woord ‘’samen met alle Haarlemmers 

geschoffeerd voelde” en 7 partijen de 

raadsvergadering verlieten, vond de 

fractievoorzitter van de grootste partij 

het “een voorrecht om volksvertegen-

woordiger te mogen zijn”. Een college 

dat de ambitie heeft om de participatie 

en inspraak te willen verbeteren, heeft 

met dit besluit nog wel iets uit te leggen 

aan haar burgers. 

Impact op de  
Planetenwijk

Op het eerste gezicht lijkt er nog niet 

zoveel aan de hand voor de Planeten-

wijk. Echter, doordat omringende wij-

ken betaald parkeren krijgen ingevoerd, 

zal de druk op de beschikbare ruimte 

in onze wijk gaan toenemen. Parke-

ren verschuift naar gebieden waar niet 

betaald hoeft te worden. Over dit zo-

genoemde ‘waterbedeffect’ wordt al 

uitvoerig gesproken. Bewoners vanuit 

omliggende wijken zullen samen met 

bezoekers van scholen, zwembad en 

sportclubs op zoek gaan naar gratis 

parkeren. Tegelijkertijd gaat er ook veel 

gebouwd worden in de Orionzone. Een 

deel van de nieuwe bewoners zal straks 

Het ‘waterbedeffect’ van de 
Planetenwijk

moeten parkeren in onze wijk. Er zijn 

dus serieuze zorgen over de effecten 

van deze maatregel op de openbare 

ruimte van de Planetenwijk. 

De gemeente schrijft in een brief aan 

de wijkraad dat men de effecten goed 

in de gaten zal houden. 

Wijkbewoners zijn half mei middels een 

brief door de gemeente geïnformeerd. 

Op bijgaande overzichtskaart is de 

volgorde van invoering weergegeven. 

Meer actuele informatie over dit on-

derwerp leest u op de website van de 

wijkraad: www.wijkraadplanetenwijk.nl, 

op de facebookpagina’s: Wijkraad Pla-

netenwijk en HaarlemBetaaldParkeren 

bit.ly/betParkeren en op www.haarlem.

nl/uitbreiding-betaald-parkeren. 
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Wijkraden worden omgevormd tot 

wijkplatforms, staat in het coalitie-

akkoord. Haarlemmers willen steeds 

meer invloed op hun directe leefom-

geving of hebben eigen ideeën om 

die mooier en of beter te maken. Dit 

verloopt minder via geïnstitutionali-

seerde instanties en vaste organisatie-

vormen en meer volgens het idee van 

de ‘Doe-democratie’. Bewoners orga-

niseren zich flexibel en in wisselende 

combinaties rondom verschillende 

thema’s, is het idee. 

Nieuwe democratie

De gemeente Haarlem heeft de afge-

lopen jaren een verandering ingezet 

in haar werken. Vanuit het actiepro-

gramma Nieuwe Democratie is ge-

werkt aan het enthousiasmeren, ver-

binden, versterken en mogelijk maken 

van initiatieven uit de stad. Ambitie is 

Haarlemmers die juist minder zicht-

baar en hoorbaar zijn te betrekken; 

het stille midden, afhakers en jonge-

ren. De gemeente wil afscheid nemen 

van de wijkraad omdat zij vindt dat 

deze onvoldoende belangenbeharti-

ger van de bewoners van een wijk en 

woordvoerder van de wijk kan zijn. 

Wijken bestaan uit bewoners die ver-

schillend denken en doen. Alleen al 

daarom kan een partij niet namens 

de wijk input leveren op plannen van 

de gemeente. Politieke betrokken-

heid wordt toegejuicht bij en de be-

invloeding van besluitvorming. De 

weg ernaartoe loopt echter niet via de 

wijkraad als belangenbehartiger, maar 

in verschillende samenstellingen op 

verschillende momenten rechtstreeks 

via de gemeenteraad. Bij participatie 

richt de gemeente zich voortaan op 

alle bewoners van de wijk, niet meer 

op de wijkraad als belangenbehartiger 

van bewoners.

Een wijkplatform wordt gezien als de 

oplossing waarin een netwerk van 

bewoners, ondernemers en maat-

schappelijke organisaties die in wisse-

lende samenstellingen rond thema’s 

samenwerkt, initiatieven stimuleert en 

samenwerkt met de gemeente op ge-

meenschappelijke thema’s. De vorm 

en samenstelling van een wijkplat-

form, de schaalgrootte, de wijze van 

onderlinge samenwerking, wijkpart-

ners en de gemeente, en de functies 

van een wijkplatform, zijn onderwer-

pen om met elkaar een gesprek over 

te hebben. Dit participatieproces vol-

trekt zich momenteel op standsdeel 

niveau in brede sessies met diverse 

sociale partners, betrokken bewoners 

en wijkraden. In een stadsbrede werk-

groep worden de ideeën dan gebun-

deld en uitgewerkt in een plan wat aan 

de gemeenteraad zal worden aange-

boden.

Er is kritiek vanuit de wijkraden: er is 

niet uitgewerkt welke bevoegdhe-

den een wijkplatform precies krijgt; 

de opheffing van wijkraden kwam 

vele wijkraden nogal rauw op het 

dak; taakomschrijving en helderheid 

over de rol en beïnvloedings ruimte; 

hoe ziet ondersteuning vanuit de ge-

meente eruit; heldere en transparante 

communicatie met de gemeente liet 

in het verleden nogal eens te wensen 

over, hoe zal dat in de toekomst gaan. 

Vanuit onze wijkraad komt vooral de 

vraag hoe het praktisch zal gaan. Hoe 

gaan bewoners zich vinden rondom 

thema’s? Hoe houdt de gemeente 

feeling met deze mensen? Is het een 

idee bewoners (door middel van lo-

ting) concreet te vragen zich over een 

bepaald thema uit te spreken? Met de 

transitie beoogt de gemeente dat de 

burgers meer directe invloed krijgen. 

Het vergt in ieder geval een zeer ac-

tieve rol van de gemeente. Daar is nu 

al capaciteitstekort. 

Of de geplande invoeringsdatum van 

1 januari 2024 gehaald gaat worden is 

nog maar de vraag. 

Wijkraad of wijkplatform

De kermis van afgelopen april is erg goed 

verlopen. In februari heeft de gemeente 

contact opgenomen met de wijkraad en 

is het overleg van start gegaan. Evaluatie 

punten van vorig jaar zijn erbij genomen 

om knelpunten goed op te lossen. 

De indeling van de kermis is bewust ge-

lijk gehouden aan vorig jaar omdat deze 

erg goed beviel, zowel voor de bewo-

ners omdat er meer ruimte was aan de 

huizenkant, als voor de exploitanten. 

De bewonersbrief is in samenspraak 

met de Wijkraad gemaakt, waarin alle 

van belang zijnde onderwerpen vermeld 

werden. Specifieke wensen van bewo-

ners is serieus naar gekeken en aan vol-

daan. 

Er was weer een bewoners telefoon, 

waar men met klachten naar toe kon 

bellen, op klachten werd direct actie 

ondernomen. 

Kermis 2023
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